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Az április 11-i és 25-i ország-
gyűlési választásokat követően a 
szokásosnál hamarabb, már má-
jus 14-én alakuló ülést tartott a 
Parlament. A sietséget az ország 
gazdasági helyzet indokolta. 
Ahhoz, hogy az alakuló ülésen 
minden megválasztott egyéni 
képviselő részt vehessen, előbb 
a megbízásaikat kellett átvenni-
ük a megválasztott jelölteknek. 
A mandátum átadása Zuglóban 
egy önálló ünnepség keretein 
belül történt, míg a XVI. kerület-
ben az érintettek a testületi ülés 
előtt néhány percben elintézték 
ugyanezt. 

Zugló két országgyűlési egyé-
ni választási körzetből áll. A 21. és 
a 22 vk-ban egyaránt kétfordulós 
volt a választás. Az előbbiben dr. 
Papcsák Ferenc (Fidesz-KDNP), 
az utóbbiban pedig Kulcsár Jó-
zsef (Fidesz-KDNP) kapott az 
állampolgároktól bizalmat (fenti 
képünkön). A két politikus beik-
tatására május 10-én került sor 
a Pétervárad utcai házasságkö-
tő teremben. A terem zsúfolásig 
megtelt az eseményre, a szimpa-
tizánsok pedig többször is „Hajrá 
Magyarország!” bekiabálásokkal 
adtak hangot érzelmeiknek. A 
két győztes politikusnak a kerület 
vezetői – dr. Weinek Leonárd pol-
gármester, Szücs István és Ha-
lász Iván alpolgármesterek – is 
gratuláltak. Előbbi kihangsúlyoz-
ta, hogy a megválasztott képvise-
lőket nagy megtiszteltetés érte, 
ugyanakkor tisztában kell azzal 
is lenniük, hogy az országgyűlési 
képviselői feladat nagy felelős-
séggel jár, és ezzel a felelősség-
gel nem szabad visszaélni. 

Az egyéni körzetekben győz-
tes jelölteknek mindenhol a vá-
lasztási bizottságok elnökei adják 
át a mandátumukat. A 21. vk-ban 
Reszler Ernesztin a Cserepesház 
korábbi vezetője, míg a 22. vk-ban 
Tóthné Nagy Katalin, a Kincske-
reső Óvoda vezetője ismertette 
a választási eredményeket, majd 
vastaps közepette adta át a meg-
bízólevelét a győztes jelöltnek. 
Dr. Papcsák Ferenc és Kulcsár 
József egyaránt kihangsúlyozta, 
hogy az elkövetkezendő négy 
esztendőben nem csak a saját 

Megbízták az országgyűlési képviselőket

választóiknak, hanem Zugló tel-
jes lakosságának szeretnének 
majd megfelelni. 

A XVI. kerületben ennél jóval 
csendesebben zajlott a mandá-
tum átadása. A 24. vk-ban ugyan-
is már az első fordulót követően 
eldőlt, hogy a választók Kovács 
Péter jelenlegi polgármesternek 
szavaznak majd bizalmat. A Fi-
desz-KDNP jelöltje április 11-én 
a szavazatok 52,87%-át kapta. A 
győztes párt hívei tehát már egy 
hónapja túl vannak az örömün-
nepen, így a mandátum átadása 
már nem igényelt akkora körítést. 
A XVI. kerület önkormányzata 
május 12-én tartotta soron követ-
kező testületi ülését. A napiren-
dek előtt dr. Szőke Tibor kerületi 

ügyvéd, a választási bizottság el-
nöke röviden ismertette a válasz-
tások végeredményét, majd sok 
sikert kívánva átnyújtotta Kovács 
Péternek a megbízó levelét (lenti 
képünkön).

Vécsey László, Szada polgár-
mestere a Fidesz színeiben nyert 
a Pest megyei 4. választókerület-
ben (mely Gödöllő mellett Csö-
mör, Isaszeg, Kerepes, Kistarcsa, 
Nagytarcsa és Pécel körzetét je-
lenti). Az ünnepélyes mandátum-
átadásra április 29-én a gödöllői 
városházán került sor. A megbí-
zólevelet átadó Holzmann Lász-
lót, a helyi választási bizottság el-
nökét és Vécsey Lászlót Gémesi 
György, Gödöllő polgármestere 
köszöntötte. (M)

Játszótéri csendrendelet

Az önkormányzatnak elege lett 
abból, hogy a drága pénzen fel-
újított játszótereket éjszaka kétes 
elemek nem rendeltetésszerűen 
használják. Az összefirkált fajáté-
kok, a megrongált eszközök, az 
elszórt cigarettacsikkek és italos 
üvegek – ezek egy része ráadá-
sul szilánkokra törve –, mind azt 
jelezték a döntéshozóknak, hogy 
ebben a kérdésben sürgősen 
lépniük kell. A Centenáriumi la-
kótelepen az előző évben négy 
játszóteret és egy kisebb sport-
pályát újítottak fel. Idén a II-es 
ütemű beruházás során újabb 
három játszótér épül. A felújítá-
si program pedig már régebben 
elkezdődött, s ma már kerület-
szerte egyre több új játszótér 
szolgálja a gyerekes családok ki-
kapcsolódását. 

Az önkormányzat képviselő-
testülete pár hónappal ezelőtt til-
totta meg a dohányzást a kerületi 
játszótereken. A május 12-i ülé-
sen pedig egy újabb rendeletet 
alkottak meg, ezúttal a játszóte-

rek és sportterületek használati 
rendjéről szólót. Ebben egyrészt 
arról határoztak, hogy a játszóte-
reket a késő őszi és a téli időszak-
ban 18-8 óra között, tavasszal és 
nyáron pedig 21 és 8 óra között 
zárva tartják majd. A nyitvatartási 
időn kívül senki sem tartózkodhat 
majd ezeken a területeken. 

Arról is döntöttek, hogy a ját-
szóterek közelében, egészen 
pontosan 50 méteren belül ti-
los lesz a dohányzás, a bódí-
tó szerek használata és az al-
koholfogyasztás. A kutyákat is 
véglegesen kitiltották ezekről a 
területekről. Ugyancsak ezzel a 
rendelettel szabályozták azt is, 
hogy ha valaki mégis vétene a 
fenti szabályok ellen, akkor az 
30.000 Ft-ig terjedő összegű 
pénzbírsággal sújtható legyen. 
Az új rendelet ez év június 1-én 
lép majd hatályba. Ezt követően 
a rendőröknek minden lehető-
ségük meglesz, hogy fellépjek a 
játszóterek környékén éjszakán-
ként zajongó fiatalok ellen. (T)

Közmeghal lgatás
Tisztelt XVI. kerületi lakosok! Tájékoztatom Önöket, hogy 
Budapest Főváros XVI. kerület Önkormányzatának Képvise-
lő-testülete 2010. május 27-én (csütörtökön) 18 órakor köz-
meghallgatást tart. Helyszín: Herman Ottó Általános Iskola 
tornaterme (Budapest XVI. kerület, Gelléri A. E. u. 43.) Min-
den kedves érdeklődőt szeretettel várunk!

Kovács Péter polgármester

Erről jut eszembe…
Megállíthatatlanul esik az eső… Erről jut eszembe, hogy a víz, az 

egyik legfontosabb éltetőnk egyben a takarítás elengedhetetlen kellé-
ke. Nagyanyáink idejében a tavaszi nagytakarítás egy olyan rituálé volt 
Húsvét előtt, ami a házunk és tája minden zugát érintette a legapróbb 
nipptől a legeldugottabb sarokig. A tavasz egyébként is a megújulás, új-
jászületés szimbóluma, háztájiban egy alapos nagytakarítással tudunk 
ehhez hozzájárulni, mindenki a maga portája előtt sepregethet…

Mára ezt a szép és hasznos hagyományt sajnos egyre kevesebb 
házban követik – részben a családok értékrendjének átcsoportosítása 
miatt: az otthonról a munkára terelődött át a hangsúly, aki teheti, egyre 
többet dolgozik, sajnos egyre kevesebb eredménnyel.

De térjünk vissza az esőre, amely napok óta esik, zuhog, szakad, 
néha egy kicsit abbahagyja, hogy aztán újult erővel folytathassa. Aztán 
időnként viharos széllel társulva beveszi magát az addig védett zugok-
ba is, például a hálószobánk résnyire hagyott ablakába, és vigasztal-
hatatlanul csordogál a párkányon át egészen a padlóig.

Csak érdekes egybeesés, hogy éppen az esőfront idején tartotta 
alakuló ülését az újonnan megválasztott országgyűlés. A természet-
ben a víz teszi a dolgát, a társadalom színterén az ország vezetői. A 
választópolgárok több mint kétharmada egy alapos nagytakarításra, 
tisztulásra, megújulásra, adta a voksát 2010 áprilisában. A hagyomány 
és a természet példát mutat: a Húsvét a feltámadás ünnepe, a víz a tisz-
tulás jelképe, elengedhetetlen kelléke. Most kaptunk belőle bőven, az 
egész országban. A mennyiség jelzésértékű… Vajon elég lesz? Remél-
jük, hogy a mogorva viharfelhők közül előbukkan végre a depressziót 
űző, derűt hozó napsugár áldásos fénye! (Sz. K.)

Esőáztatta esti kép a Csömöri út közeléből. A víz a tavaszi nagy-
takarítás egyik legfontosabb kelléke

Pontosítás
A Helyi Hírek legutóbbi (2010. 
május 4.) számában „Útmuta-
tó – vietnámiaknak” cím alatt 
közölt tudósításban említést 
tettünk arról, hogy testvér-
városi kapcsolat épül Hanoi 
egyik kerülete és a XVI. kerü-
let között. Mint felhívták figyel-
münket, a két kerület közötti 
testvérvárosi szerződés meg-
kötése Budapest Főváros XVI. 
Kerülete Önkormányzatának 
vállalkozása, melyben a Duna-
Mekong Kulturális Egyesület, 
és személyesen Nagy József 
önkormányzati képviselő se-
gítik a kerületvezetés munká-
ját. A Duna-Mekong egyesület 
ezirányú munkájáról a közeljö-
vőben szintén tájékoztatjuk ol-
vasóinak.

Korábban már jeleztük, hogy 
baj lehet a Rákospalotai határút 
és Szentmihályi út összefutásá-
nál létesült lehajtó átadásával, s 
mint az alábbi olvasói levél is jel-
zi, a gond sokakat érint. Az autó-
pálya-felhajtó ügyében ugyanis 
az alábbi levelet kaptuk:

Tisztelt Szerkesztőség!
Az M0-ás Rákosszentmihály 

felé levezető útjáról szeretnék írni. 
A részleteket gondolom ismerik, 
csak azt írnám le, amit nem értek. 
Én a Centi lakótelepen lakom és 
Fóton dolgozom. Árpádföld felé 
kerülök nap mint nap.

Nagyon vártam, hogy elkészül-
jön a lehajtó Szentmihályra. De hi-
ába készült el, kifizették az építőt,
műszakilag is átadták, Demszky 
nem veszi át. Az Index cikke alap-
ján akár 5 évig is így állhat az út. 
Így továbbra is 17 km-t kell Fótra 
autóznom naponta, ugyanannyit 
vissza.

A kérdésem az lenne, hogy 
mi történne akkor, ha használ-
hatnánk az utat, és az illetékesek 
ezután vitatkoznának a továbbia-
kon? Az utat őrzők mondták, hogy 
szinte percenként kérdeznek rá a 
nyitásra, nagy forgalmat bonyolí-
tana le az új út. Remélem, többet 
tud elérni ez ügyben, mint én, ma-
radok tisztelettel: P. János, Buda-
pest, XVI. Budapesti út. 

Az Index hivatkozott cikke a té-
mát igen részletesen foglalja ösz-
sze, idéznénk a fontosabb meg-
állapításokat.

Az állami sztrádaberuházó 
május 13-án, csütörtökön közle-
ményben tudatta: bár elkészült, 
egyelőre nem használhatják az 
autósok az észak-pesti kerülete-
ket az M0-ssal összekötő Rákos-
palotai határutat. Az ugyanis, bár 
minden engedélye megvan és 
műszaki szempontból is alkal-
mas a közlekedésre, jelenleg is 
le van zárva, miután az üzemel-
tetésére kötelezett főváros nem 
vette át.

Az előzményekhez tartozik, 
hogy amikor 2008 őszén felavat-
ták az új M0 útszakaszt, akkor a 
Szentmihályi útról egy földút ve-
zetett az autópályára, erről cikk-
ben és a honlapunkon közzétett 
videofelvételen is tájékoztattuk 
olvasóinkat (www.helyihirek.
hu). Bár a Timur utcai lakosok, 
nyugalmuk érdekében inkább 
lemondtak az autópálya-felhaj-
tóról, csak ne áramoljon feléjük 
a forgalom, mégis az a különös 
helyzet jött létre, hogy a Palotai 
határút meghosszabbított vona-
lában lévő felhajtót vagy a föld-
úton megközelítve, vagy a Timur 
utcán áthajtva érhették csak el a 
budapesti autósok (ami egyéb-
ként a helyi akarat és kezdemé-
nyezés rút arculcsapása volt a 
kivitelező részéről).

Az utat 2009-ben kezdte épí-
teni a kivitelezést közbeszerzési 
eljáráson elnyert Colas Építő Zrt., 
és át is adta a szerződés szerinti 
határidőre, idén április 30-ra. Ám 

Lezárva marad az M0 felhajtója?

Demszky és Gyurcsány az M0 keleti szektorának átadásán 2008-
ban. A kormány a felhajtó megépítéséhez EU-támogatást kért, és 
ezzel öt évre befagyasztotta a tulajdonviszonyokat

hiába készült el, az autósok nem 
használhatják. Az állami sztrá-
daberuházó fent említett közle-
ménye szerint ugyanis a fővárosi 
önkormányzat, „annak ellenére, 
hogy az előírásuk, illetve követe-
lésük miatt épült meg az út, va-
lamint az építési engedélyben 
kijelölték, nem veszi át üzemelte-
tésre a létesítményt”.

Egy utat, amint elkészült, a be-
ruházótól át kell vennie az üze-
meltetőnek, ami egy autópályánál 
például az Állami Autópályakezelő 
Zrt. Mivel ez az út a fővárosi köz-
úthálózat része, ezért az üzemel-
tetője Budapest önkormányzata. 
A főváros képviselője azonban az 
utolsó egyeztetésen az utat nem 
vette át. Úgy tudjuk, a főváros 
nem is indokolta, miért nem veszi 
kezelésébe az utat. (Az ügyen a 
beruházó vezetője levélben for-
dult a főpolgármesterhez, ez a 
dokumentum honlapunkon lesz 
olvasható.) A beruházó közlemé-
nyéből kiderül az is, hogy a fővá-
roson kívül a XV. és a XVI. kerület 
önkormányzata is kérte az autó-
pálya felhajtó megépítését, még-
hozzá úgy, hogy az a későbbiek 
során kétszer kétsávossá bővít-
hető legyen.

A NIF által közzétett problémá-
val kapcsolatban a fővárosi sajtó-
iroda adott ki egy állásfoglalást, 
amely szerint azért nem vehetik 
át az utat, mert a főváros nem tu-
lajdonosa az útnak és annak az 
ingatlannak sem, amelyen az új 
út épült. Márpedig „a jelenlegi 
szabályozás szerint a fővárosi 
önkormányzat kizárólag olyan 
utakat kezelhet, üzemeltethet, 
amelyek vagy a fővárosi önkor-
mányzat tulajdonában vannak, 
vagy kerületi önkormányzat tulaj-
donában vannak, de a közösségi 
közlekedési hálózat részei”.

A tulajdoni problémáról ter-
mészetesen már régen tudtak az 
érintettek, „ez nem jelentett volna 
problémát, mivel a fővárosi ön-
kormányzat az út elkészülte után 
átvette volna a magyar államtól a 
tulajdonjogot”. Csakhogy az út 
megépítéséhez a kormány tavaly 
júliusi döntésével hazánk uniós 
támogatást kért – és kapott –, 

ami gyökeresen megváltoztatta 
a helyzetet.

Az uniós támogatásnak 
ugyanis egyik alapfeltétele, hogy 
a megépült létesítmény öt évig 
nem kerülhet más tulajdonába, 
tehát nem kerülhet át az út tu-
lajdonjoga a fővároshoz. A bu-
dapesti önkormányzat szerint a 
NIF-nek kellene elkészítenie egy 
megállapodás-tervezetet a prob-
léma megoldására, ám „a NIF 
Zrt. a mai napig nem készített 
ilyen tervezetet”. Vagyis ha az ál-
lami cég nem tud megállapodni 
az önkormányzattal, akár öt évig 
is üresen állhat az út.

Az ügyben megkérdeztük Ko-
vács Péter polgármestert, aki 
– hatáskör híján – nem tudott ér-
demben válaszolni. Már többen 
megkeresték azzal, hogy a fel-
hajtó megnyitása érdekében írjon 
egy levelet, amit szívesen meg is 
tenne, csak azt nem tudja, hogy 
kinek és mit kellene írnia... Az igazi 
probléma az, hogy miként lehetne 
mozgásba lendíteni a végnapjait 
élő fővárosi vezetést ebben a fon-
tos közérdekű ügyben.

A magunk szakállára megpró-
báltunk a felhajtóra illegálisan rá-
hajtani (mert a műszaki átadáson 
kifigyeltük, hogy kis padkázással,
kerülgetéssel egészen jól lehet 
közlekedni a lezárt úton), ám a 
feljáratoknál ott strázsál egy-egy 
biztonsági őr, akinek az a dolga, 
hogy ne engedje át az autókat. 
Mint megtudtuk, az utat ugyan 
lehetne használni, de ha véletle-
nül baleset történne, akkor az a 
kivitelező felelőssége lenne, és 
az senki nem meri felvállalni.
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